
Referat fra møde i Sejs-Svejbæk Lokalråd 

#Lokalråd 

Dato: 

07.05.2024 kl. 19.30 i Multihuset 

Deltagere: 

Lars Bue Nørbjerg (næstformand), Thomas Frost Dalgaard (kasserer), Carsten Aaby (sekretær) og Inge Findorf 

Ikke til stede: 

Niels Møller Salomonsson (formand), Adrian Tresoglavic og Daniel Lindvig 

Referent: 

Carsten Aaby 

Nyt fra arbejdsgrupperne: 

De Små Fisk: 

Der har været afholdt et møde om små justeringer af projektet. Badebroen forventes etableret før den 1. juli. 

Lokalrådet ønsker fortsat det rekreative område bilfrit. 

Naturbeskyttelse: 

Lokalrådet afventer fortsat en status fra Klima- og Miljøudvalget. 



Ny jernbane: 

Den lokale toggruppe under lokalrådet har medvirket til, at få igangsat undersøgelser af to alternative ruter, der 

går uden om Sejs-Svejbæk by. 

Projekt ”Hjerterum” og infrastruktur ved Sejs Skole: 

Den 1. maj blev det første møde i følgegruppen for realisering af områdestudiet i Sejs-Svejbæk afholdt. 

Programleder Mette Viborg styrede mødet, og repræsentanter fra forskellige lokale interesser deltog, herunder 

børnehaverne, Byens Rødder (afbud), Lokalrådet, Menighedsrådet (afbud), Multihuset, Skolen og SSIF. Emnerne 

var byggepladsvej, Multihusets ønske om en padelhal, kommunikation, beplantningsplanen og opstarten af 

”Hjerterummet”. Det blev besluttet, at Lokalrådet skal udpege 3-5 medlemmer til en arbejdsgruppe 

omkring ”Hjerterummet” inden det første møde i gruppen medio juni. 

Sager til drøftelse: 

Disposition af dagsorden til borgermødet den 22.05.2024 kl. 19.30 i Multihuset 

• 5 min: Velkomst, info og valg af dirigent. 

• 5 min: Fremlæggelse af regnskab og valg af revisor. (bilagskontrollant) og revisorsuppleant. 

• 20 min: Ny jernbane (Thomas Jensen). 

• 20 min: Genplantningen og Hjerterummet (Mette Viborg). 

• 15 min: PAUSE. 

• 20 min: De Små Fisk (Simon Hartwell Christensen). 

• 10 min: Valg af suppleanter. 

• 20 min: Naturbeskyttelse omkring Lyngbakkerne (Susanne Jacobsen V, Helle Præsius Busk A, Peter Sig 

Kristensen Ø og Trine Roungkvist C). 

• 3 min: Afslutning. 

• 118 min: I ALT. 

Arrangementets praktiske gennemførelse 

Lokalrådsmedlemmerne møder så vidt muligt 1 time før, dvs. kl. 18:30 mhp. opstilling af stole, dataprojektor, - 

og bliver efter mødets afslutning mhp. oprydning og afregning med Ron Levenhagen etc. 



Kommunikation (E-mail, hjemmeside, Facebook, Foreningsnyt etc.): 

Annoncering af borgermødet er indsendt til Foreningsnyt mhp. publicering i 

majnummeret 

Overskriften på lokalrådets Facebookside er justeret så teksten lyder: 

”Sejs-Svejbæk Lokalråd omfatter Sejs, Svejbæk, Hattenæs og Nyløkke ved Silkeborg og arbejder for at skabe gode 

vilkår for områdets indbyggere, forretningsliv, foreningsliv og institutioner med respekt for naturen. Se også 

lokalrådets hjemmeside.” 

(”med respekt for naturen” tilføjet den eksisterende tekst). 

Eventuelt: 

Inge Findorf ønsker efter sommerferien at udtræde af lokalrådet. Daniel Lindvig har tidligere givet udtryk for 

tilsvarende. Der vil derfor blive plads til mindst 2 nye suppleanter. Både Inge og Daniel vil gerne fortsætte i 

undergrupper under lokalrådet, hvor det giver mening. 

Næste møde: 

• 22.05.2024 kl. 19.30 Borgermøde i Multihuset. 

• 04.06-2024 kl. 19.30 Ordinært lokalrådsmøde i Multihuset. 

https://silkeborg.dk/demokrati/lokalraad-og-naerdemokrati/lokalraad/sejs-svejbaek-lokalraad
https://www.facebook.com/SejsSvejbaekLokalraad

